
 

28-03-2023 

 

I medfør af § 37 stk. 1 i Forretningsorden for Inatsisartut fremsætter jeg 

følgende spørgsmål til Naalakkersuisut: 

 

Spørgsmål til Naalakkersuisut: 
 

1. Har Naalakkersuisut’s planer om at udarbejde planer mht. etablering af træk 

og slip toiletter i Upernavik by? 

a. Hvis svaret er ja, hvornår skal planlægning i så fald startes? 

b. Hvis svaret er nej, hvorfor skal der ikke udarbejdes planer? 

2. Er der planer om at imødekomme ønsket om at øge vandforbruget ifht 

nuværende forbrug i Upernavik by? 

a. Hvis svaret er ja, hvad skal der så ske? 

b. Hvis svaret er nej, hvorfor skal der ikke udarbejdes planer? 

 

 

(Medlem af Inatsisartut Adam Kristensen, Inuit Ataqatigiit) 

 
Begrundelse: 
 

Problemet er omfattende, over hele landet i byer og bygder, hvor der ikke er træk og slip 

toiletter skabes stor forurening, og med hensyn til sundhed kan det ikke accepteres, og hvis vi 

ikke gør noget, vil det være svært at overkomme problemet. 

 

Byer og bygder råber til stadighed om deres utilfredshed med deres forhold, som fx om foråret 

og sommeren når toiletposernes indhold løber ud alle vegne. 

 

Vi arbejder for, at der skal være stor turisme i vores land, hvis det skal være et rart sted at 

komme, skal forholdene, vi lever under, ændres. 

 

Jeg har større viden om forholdene i Upernavik by, og derfor er min forespørgsel vedr. disse. 

Jeg er vidende om, at der findes byer, hvor forholdene ligner de omtalte problemer, som jeg 

desværre ikke har større viden om. 

 

Desuden kan det nævnes, at der kan etableres vej til den store sø ved Upernavik’s sydel via 

rør. Dermed det første skridt, og for udvikling og som kan bane vej. 


